
PROTOKÓŁ  Nr  XL/2018
Z OBRAD   SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU

odbytej  w dniu  22 marca  2018 roku.

Obrady  sesji Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 11:00 i trwały do
godz.  12:30  na sali  konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz I piętro.  Uczestniczyli
w  obradach  radni  według  załączonej  listy  obecności,   Burmistrz  Chodcza  –  Jarosław
Grabczyński,  Radca  Prawny  -   Dorota  Grabczyńska,  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Danuta
Nowakowska oraz  sołtysi.
Ad. 1. Otwarcie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Anna Twardowska  dokonała  otwarcia  XL  sesji
Rady Miejskiej  w Chodczu,  powitała wszystkich uczestniczących tj.  Burmistrza Chodcza
Pana Jarosława Grabczyńskiego, Radcę Prawnego  Panią Dorotę Grabczyńską,  Skarbnika-
Danutę Nowakowską,  radnych, sołtysów, pracowników Urzędu oraz wszystkich przybyłych
na dzisiejszą sesję . Według listy obecności  Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła,  iż
na sali   obecnych jest   14 radnych  co stanowi że   Rada  Miejska może obradować  i
podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  złożyła  wniosek  do  Rady   po  ostatnich  posiedzeniach
Komisji Rady Miejskiej o  wprowadzenie do porządku obrad sesji w pkt. 9. Cyt. „Podjęcie
uchwały   w  sprawie   ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków
ochotniczych straży pożarnych za  uczestnictwo w działaniach  ratowniczych i  szkoleniach
pożarniczych.
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zaproponowała  iż odczyta porządek obrad
dzisiejszej sesji z wprowadzonym pkt. 9 do porządku sesji.  Po odczytaniu  zwróciła się do
radnych o przegłosowanie. Poddała pod głosowanie odczytany porządek obrad,  za głosowało
14  radnych,  przeciw  -0,  wstrzymało  -0.  W związku  z  tym  Rada  Miejska   w  Chodczu
obradowała według przyjętego porządku obrad jak niżej.

  Porządek  obrad.
1 Otwarcie.

- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
- dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych    
           wniosków z posiedzeń Komisji,
       -  dyskusja,
4. Podjęcie uchwały  w sprawie  okręgów wyborczych.   
       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  -  W. Gierkowska,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XL / 263 /2018,



5. Podjecie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  „Lokalnego  Programu
Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz na lata 2017-2023”.
       -     przedłożenie   informacji -  A. Drzewiecka,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XL / 264 /2018,
6. Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikaty przy 
sprzedaży  nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze  bezprzetargowej  na  rzecz 
dotychczasowego najemcy.
       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  -  J.Matuszewska ,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XL / 265 /2018,
7. Podjęcie uchwały  w sprawie  przyjęcia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie
kosztów wymiany źródeł ciepła w roku 2018 i ograniczenia niskiej emisji na terenie Miasta
i  Gminy Chodecz w ramach programu EKOPIEC 2018 realizowanego przez Wojewódzki
Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu.
       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - R.Drzewiecki ,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XL / 266 /2018,
8. Podjęcie uchwały  w sprawie  przyjęcia   „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 2018”.
       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - R. Drzewiecki ,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XL / 267/2018,
9. Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków
ochotniczych straży pożarnych za  uczestnictwo w działaniach  ratowniczych i  szkoleniach
pożarniczych.
       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - J. Chyziński ,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -    dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XL / 268/2018,
10.  Interpelacje i zapytania  radnych.
11.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
       - pismo Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego – droga wojewódzka 269,
       - pismo – sprawozdanie z działalności Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w 2017r.
       - pismo Wojewody Kuj. Pom. w sprawie zmiany treści oświadczeń majątkowych dla   
         radnych,
12.  Zakończenie  obrad  sesji.
Następnie przystąpiono do realizacji dalszych punktów porządku obrad.
Przewodnicząca Rady Miejskiej  zwróciła się  o głosowanie nad  przyjęciem  protokołu z
poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Chodczu który jest do wglądu w biurze  Rady Miejskiej.
Za  przyjęciem  głosowało  14  radnych,  przeciw  -0,   wstrzymało  -0.  Przewodnicząca
stwierdziła, iż protokół z poprzedniej  sesji został przyjęty.

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.



Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  p.  Anna  Twardowska  poprosiła  Burmistrza  Chodcza  o
przedłożenie informacji z działalności w okresie międzysesyjnym.
Burmistrz Chodcza powiedział  iż okres międzysesyjny ten obecny nie był mniej gorący jak
poprzedni okres.  Po pierwsze Burmistrz zaczął od zaproszenia na dzień 28 marca 2018r.
godz.  18:00,  odbędzie  się  symboliczne  otwarcie  Klubu  Seniora  w  Chodczu  przy
ul.  Aptecznej.  Symboliczne  dlatego,  iż  funkcjonuje  od  miesiąca  stycznia  br.  ale  nie  było
oficjalnego otwarcia. Burmistrz serdecznie zaprosił wszystkich mieszkańców a szczególnie
mieszkańców  60+  ,  zaprosił  radnych,  sołtysów,  to  będzie  spotkanie  inauguracyjne,
symboliczne przecięcie wstęgi, kawa, herbata .
Były kolejne piąte  obchody Święto Żuru w naszej  Gminie i  bardzo wszystkim Burmistrz
podziękował za udział Kołom Gospodyń. Pani Barbarze Krawieckiej która ze strony KGW
zajęła się organizacją i całemu Gminnemu Zarządowi. Burmistrz uważa, że wszystkim się te
przygotowania  podobały  a  w  szczególności  występy  przedszkolaków,  podziękowania
Burmistrz przekazał na ręce p. Dyrektor Przedszkola za ta imprezę. 
- odbyło się Walne Zebranie  OSP w zakresie Gminy i  tutaj  będzie podejmowana pewna
uchwała odnośnie wynagrodzeń dla strażaków i jest to jak gdyby pewna konsekwencja po
tym   zebraniu.  Odbyło  się  w  okresie  międzysesyjnym  Walne  Zebranie  Stowarzyszenia
Lokalnej Grupy Dorzecza Zgłowiączki. Nasza Gmina jest uczestnikiem, Zarząd absolutorium
dostał. Może działać w kolejnym 2018 roku.
-  inwestycje w 2018 roku , roboty  drogowe, przebudowy dróg rozpoczęły się i póki co jest
przebudowa na drodze jednej, pierwszej  przez tzw. Grabinę , ale już po świętach Firma która
wygrała  przetarg  będzie  sukcesywnie  przechodzić  na  drogi  kolejne  .  Kolejność  wstępna
ustalona  przez  wykonawcę   jest  taka:  Huta  Chodecka  –  Łanięta,  droga  Kołatki  –  Łania,
Przysypka i Malinowo równolegle realizowane. Jest w trakcie przebudowy droga powiatowa
z Chodcza w kierunku Dąbrowic. Jest to bardzo ważny ciąg komunikacyjny w naszej Gminie,
do  tej  drogi  z  budżetu  Gminy  będzie  dołożone  2 100  mln.  zł.  To  jest  duży  wydatek  i
obciążenie finansowe dla  naszej Gminy. Jest to duża inwestycja i duży ciąg komunikacyjny,
oraz  jest   to  swoista  rewitalizacja  terenu  części   miasta  Chodcza,  głównej  arterii
komunikacyjnej. 
- inwestycje w toku to :  przebudowa oczyszczalni w Mielnie,  postęp zadań nie zadowala
Urzędu i zostało wysłane pismo ponaglające do Wykonawcy o przyspieszenie swoich prac
oraz przypominające, że zakończenie inwestycji jest z końcem maja br. Bardziej  martwi  nas
brak działań przy wykonywaniu kanalizacji po lewej stronie w ul. Al. Zwycięstwa jadąc w
kierunku Pyszkowa ,  praktycznie prace ziemne już mogłyby się odbywać a teren nie jest
łatwy. 
- na ukończeniu jest przebudowa stacji uzdatniania wody i tutaj należy wskazać, iż co do
budynku  to  jeszcze  przez  rok  będzie  straszył,  ponieważ  ta  inwestycja  jest  etapowana,
pierwszy etap kosztowny na który udało się uzyskać  dofinansowanie tj. przebudowa stacji –
wybudowanie studni głębinowej na stadionie i doprowadzenie tej wody do suwu to jest ta
technologia. To jest produkcja wody i to było dla nas najważniejsze i na ten cel uzyskaliśmy
dofinansowanie, natomiast projekt przewiduje termomodernizację i remont tego budynku w
drugim etapie. Drugi etap może być rozpoczęty najwcześniej w roku przyszłym. Tak to mamy
zaprogramowane.  Proszę  się  nie  martwić,  budynek  stacji  uzdatniania  wody  będzie
wyremontowany a jego stan techniczny nie zagraża produkcji wody. 



-  cały czas trwa termomodernizacja budynku szkoły zewnętrzne prace praktycznie w ciągu
najbliższego tygodnia już się zakończą, bo firma jest na etapie docieplania fundamentów, 
- trwa remont budynku – Domu Kultury przy ul. Ogrodowej.  Może trochę w ukryciu , ale kto
jest zainteresowany to widział tą inwestycje. Postęp robót jest zgodny z harmonogramem. W
tej   chwili  odbywa  się  tynkowanie  budynku  wewnątrz.  Wszystkie  instalacje  są  już
rozciągnięte  –  instalacje  kanalizacyjna,  elektryczna  ,  c.o.  wody ,  dach  na  budynku starej
biblioteki w 70% jest już położony na tej części po bibliotece. Wygląda świetnie, karpiówka
czerwona. Burmistrz proponuje aby pojechać i zobaczyć, a po całkowitym odrestaurowaniu
będzie to perełka naszej Gminy, mówi Burmistrz o całym kompleksie.
-  w  trakcie  realizacji  są  place  zabaw  na  które  dostaliśmy  dofinansowanie  z  Urzędu
Marszałkowskiego. Termin zakończenia inwestycji  jest koniec kwietnia. Na koniec kwietnia
te dwa place zabaw będą oddane do użytku, ten przy przedszkolu i przy  ul. Polnej i Jodłowej.
- mamy nowe konkursy które już wiemy że się pojawią i  nasza Gmina będzie uczestniczyć w
nich, będą to konkursy na świetlice . Konkursy dotyczyć będą rewitalizacji pięciu świetlic .
Wszyscy wiedzą jakie  to  świetlice i  szczególnie  zainteresowane osoby z tych sołectw bo
jesteśmy  na  etapie  zakończenia  procesu  projektowania  i  kosztorysowania  tych  świetlic.
Będzie remontowana i  doposażona świetlica w Chodczu przy remizie.  Na taki cel  będzie
konkurs  ogłoszony  ,  projekt  już  się  tworzy  w  tej  chwili  na  zabytki  w  Chodczu,  takim
zabytkiem jest  na który możemy pozyskać dofinansowanie to  jest  wiatrak tzw.  Koźlak w
Chodczu przy ul. Bocznej. Konkurs ma być ogłoszony do końca maja, więc jest szansa że na
początku przyszłego roku ten obiekt zostałby odtworzony. Informacja jest taka , że będzie
odbudowany  zewnętrznie,  żadnych  wewnątrz  nie  będzie  maszyn  do  produkcji  mąki.  To
będzie obiekt zabytkowy. 
- przebudowa  drogi w Strzyżkach i połączenie z I i II linią Mstowa, zawisła ta droga  w
próżni, dokumentacja jest przygotowana, jest duże prawdopodobieństwo że do końca maja
konkurs zostanie ogłoszony. To są takie ustalenia z Urzędu Marszałkowskiego , tak Marszałek
na oficjalnych konferencjach prasowych i spotkaniach na konwentach wójtów i burmistrzów
takie informacje przedstawia,  że wszystkie konkursy szczególnie w ramach tzw. PROW-u
będzie ogłoszony. Marszałek w tym przypadku nie myli się i mówi prawdę, ponieważ przez
Ministra Rolnictwa został  zaakceptowany regulamin tego konkursu.  I  to jest  podstawa do
tego,  żeby własny regulamin  mógł  sporządzić  Urząd  Marszałkowski.  Jesteśmy na  dobrej
drodze  i  istnieje  takie  prawdopodobieństwo  że  do  połowy  kwietnia  konkurs  zostanie
ogłoszony i nabór do końca maja co by dawało szanse przebudowy tych dróg w 2018 roku.
Bo jeżeli konkurs nie zostanie ogłoszony do końca maja tylko w terminie późniejszym to
szanse na rozpoczęcie  prac w 2018 roku maleją  do zera ,  ponieważ proces  rozstrzygania
konkursów tj  minimum 2 miesiące i  proces  podpisania umowy minimum jeden miesiąc i
wyłonienie wykonawcy w formie przetargu też do 2 miesięcy , wówczas nie ma szans. Jeżeli
koniec maja konkurs to tak, jeżeli później to tak, ale przebudowa w roku następnym. Na te
terminy Urząd nie ma wpływu.
-  wniosek  na  zajęcia  dodatkowe  dydaktyczne  w  szkole  podstawowej,  w  między   czasie
wystąpił taki wniosek  w Urzędzie Marszałkowskim z tzw. FZ-u na dostosowanie przedszkola
do różnych zajęć a mianowicie  do takich które w przedszkolu nie są prowadzone.  Został
złożony taki wniosek na kwotę około 350 tys. zł. w ubiegły piątek byliśmy z p. Skarbnik i
Dyrektor Przedszkola na negocjacjach  tego wniosku i okazuje się że około 320 tys. na ten cel



zostanie  przyznane.  Ten  projekt  będzie  obejmował  zajęcia  dydaktyczne  dla  dzieci
przedszkolnych, będzie obejmował zakup urządzeń do prowadzenia zajęć i w ramach tego
projektu zostaną wyremontowane w ubogim zakresie 3 klasy. Do dnia jutrzejszego jest termin
naboru  na  wnioski  na  konkurs  tzw.  „niepodległa”  tj.  na  okoliczność  100-lecia  uzyskania
niepodległości przez Polskę. Wszystkie Gminy mogą brać w tym udział, my na taki wniosek
się  przygotowujemy .  Dotyczył  będzie  zajęć  plastycznych  i  nie  tylko,  realizowane  przez
dzieci szkolne i przedszkolne , później nastąpi wystawa tych różnych prac. Wystawa tych prac
rozpocznie się przy dożynkach. Ponieważ jest to wówczas odpowiednie miejsce w plenerze
jak i większa liczba osób odwiedzających tego typu imprezy, a cały cykl będzie trwał do 11
listopada  br.  gdzie  prawdopodobieństwo  jest  takie  że  zakończy  się  przedstawieniem
teatralnym o tematyce niepodległościowej i występem artystycznym. Składamy wniosek na
około 150 tys. zł. dofinansowanie Gminy 15%. Jesteśmy w tej chwili na etapie dopieszczania
wniosku a jutro zawozimy do Urzędu Wojewódzkiego.
Burmistrz powiedział iż do Urzędu przychodzą  pojedyncze osoby, petenci  naszej Gminy
którzy odsyłani są przez pracownik ZGK Spółka z o.o. a częściowo z własnej inicjatywy,
informuje  i  objaśnia  Burmistrz,  że  odnośnie  kostki  brukowej  z  rozbiórki  przy  drodze
powiatowej ,  tą  kostkę  i  krawężniki  płyty chodnikowe  zostanie to nam przekazane w
kwietniu bądź  maju protokołem przez Starostwo Powiatowe z jednym zastrzeżeniem , ten
materiał może być wykorzystany tylko i wyłącznie na potrzeby własne Gminy. Urząd Gminy
nie może tego materiału sprzedawać, tym bardziej rozdawać mieszkańcom czy komukolwiek.
Jest to materiał na potrzeby własne Gminy. Część ulegnie utylizacji czyli skruszeniu na gruz.
Ale duża część około 60% z całości materiału będzie do odzyskania i będziemy realizować
cele własne Gminy jak np. około 100m2 położenie przy OSP Chodecz, jest taka potrzeba .
Przy remizie w Cettach – do oszacowania, ponieważ obecnie nie wiadomo jaka ilość, bo taka
potrzeba została zgłoszona. Burmistrz mówi o tym dlatego, ponieważ jeżeli jakieś potrzeby
występują to  Komisje  Rolna i  Infrastruktury Technicznej  rozpatrzy które inwestycje  będą
najbardziej konieczne. Będzie również robiony z tej kostki parking w Zbijewie przy dębach ,
to  będą  takie  priorytetowe inwestycje.  Jeżeli  ktoś  będzie  pytał  to  można informować,  że
sprzedawane nie  będą tylko będą  wyłącznie  na użytek Gminy.  Burmistrz  podziękował  za
uwagę.
Przewodnicząca  Rady otworzyła  dyskusję  w tym temacie,  nikt  z  radnych i  zaproszonych
gości nie zabierał głosu.

Ad. 3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
W punkcie tym przewodnicząca poprosiła o przedkładanie sprawozdań przez poszczególnych
Przewodniczących Komisji i tak:
1)  Komisja  Rewizyjna  –  radna  p.  Monika  Turbiak  przekazała  iż   Komisja  w  okresie
międzysesyjnym spotkała się jeden raz było to w dniu 22.03.2018r. Tematem posiedzenia była
analiza zadłużenia Gminy oraz jego spłata  .  Komisja  Rewizyjna w tym zagadnieniou nie
stwierdziła żadnych nieprawidłowości. 
2) Komisja Budżetu i Finansów – radny p. Grzegorz Makowiecki  wskazał iż Komisja odbyła
jedno posiedzenie w dniu dzisiejszym, na komisji był  omawiany ekwiwalent strażaków za
działania  ratownicze, pożarnicze i szkoleniowe. Komisja otrzymała pismo z OSP Chodecz o
zwiększenie tego ekwiwalentu.



Komisja  Budżetowa  zdecydowała  że  zostanie  wynagrodzenie  zwiększone  do  18  zł.  za
godzinę  efektywnych  wyjazdów  jak  również  działań  ratowniczy,  natomiast  za  udział  w
szkoleniach wynagrodzenie zwiększone zostanie do 5 zł. Komisja pozytywnie zaopiniowała
wprowadzeni podwyżek we wskazanych zakresach.
Komisja  Budżetowa nadal podtrzymuje swoje  ustalenia i stanowisko iż Gminy nie stać na
umarzania  podatków.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  umarzania  podatków,  chyba  że  w
wyjątkowych sytuacjach, losowe zdarzenia.
Burmistrz  Chodcza  doprecyzował  wypowiedź  Przewodniczącego  Komisji  i  wskazał,  iż
sytuacja się nie zmienia, decyzja była Rady i Burmistrz wprowadził w życie od początku tej
kadencji. Umorzenia podatku są w naszej Gminie możliwe i się odbywają. Jest ich kilka ,
czasami kilkanaście w roku ,  kwoty nie są duże,  ale  to  muszą wystąpić sytuacje losowe.
Głównie chodzi o umorzenie podatku rolnego i jeżeli w gospodarstwie występuje padnięcie
np. inwentarza i  rolnik posiada wszelkie dokumenty na odbiór, to wówczas można złożyć
wniosek  o  umorzenie  podatku.  Jednakże  muszą  występować  racjonalne  zasady,  chodzi  o
racjonalne przeliczenie,  jeżeli  prosiaki  padły za  kwotę  200,-  zł  to  nie  zostanie  umorzony
podatek za kwotę 800,-  zł. To się nic nie zmieniło od początku kadencji, taka była przyjęta
strategia i nic nie zmieniono.
3)  Komisja  Rolna  i  Infrastruktury  Technicznej  –radny  p.  Wiesław  Feliniak  wskazał,  iż
Komisja odbyła dwa posiedzenia, pierwsze odbyło się w dniu 27 lutego 2018r na którym
Komisja  wydała  opinię   dotyczącą  wprowadzenia  dodatkowych  robót   w  realizowanych
zadaniach inwestycyjnych takich jak:
-  rozbudowa stacji uzdatniania wody,
- termomodernizacja budynku szkoły podstawowej,
- termomodernizacja budynku  Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury,
Opinia co do dodatkowych prac przy tych inwestycjach jest pozytywna.
Ponadto  Komisja   rozpatrywała  sprawy związane  z  montowaniem lamp  oświetleniowych
ulicznych.  Obecnie  Urząd jest  na etapie  przyjmowania  zgłoszeń co do  montażu lamp od
sołtysów i  radnych.  W miesięcy  kwietniu  zostanie  zorganizowane  posiedzenie  Komisji  z
Burmistrzem  Chodcza  celem  ustalenia  które  punkty  będą  dodatkowo  na  terenie  Gminy
zainstalowane.  Potrzeby są  dużo  większe  niż  starcza  na  ten  cel  środków finansowych  w
budżecie. 
Na drugim posiedzeniu Komisji  wydaliśmy opinię ponowną co do Programu Rewitalizacji
Miasta i Gminy Chodecz. Urząd Marszałkowski doszukał się ponownie drobnych uchybień
które Gmina musi poprawić aby móc skorzystać ze środków z LGD – opinia jest pozytywna.
Komisja również wydała opinię co do wysokości bonifikaty przy sprzedaży zajmowanego
mieszkania w Strzygach. Opinia jest pozytywna i wskazała na 20% zniżkę przy sprzedaży
mieszkania. Na Komisji tej członkowie zapoznali się z pismem Wojewody Kuj. Pom. apel do
sołtysów  rolników  odnośnie  zgłaszania  strat  w  uprawach  polowych   na  wskutek
wymarznięcia , zgłoszenia do Wojewody przyjmowane są do 20 kwietnia 2018r. Do końca
przyszłego tygodnia Komisja poczeka jakie będą rokowania w uprawach, obecnie temperatura
jest na plusie i zobaczymy jak te uprawy o w szczególności rzepaki przezimowały. Może nie
wszystkie, ale większość będzie wymagała przesiewów. Jeżeli będzie taka potrzeba  Urząd
wystąpi do Wojewody o ogłoszenie wymarznięć i przyjmowanie list z nazwiskami. Odnośnie
znaku na drodze w Trzeszczonie w sprawie ograniczenia prędkości,  która była wykonywana
w zeszłym roku, Przewodniczący Komisji przekazuje droga byłą robiona w szybkim tempie i



Kierowcy maja  się  dostosować  do   zasad  poruszania  się  po  drogach  publicznych,  a  nie
oznakowane  skrzyżowanie  to  mówi  o  skrzyżowaniu  równorzędnym.  Jeżeli  wprowadzona
byłaby ograniczona prędkość ,  to wiąże się z organizacją ruchu i  dodatkowymi kosztami.
Opinie  musiała  by  wydać  Policja.  A nie  ma  gwarancji,  że  Policja  przychyli  się  do  tego
wniosku. Tak że na dzień dzisiejszy temat zostawiamy. Był również wniosek sołtysa z Psar
zainstalowania barier ochronnych przy drodze wybudowanej w zeszłym roku. Komisja chce
przejechać się na miejsce i zobaczyć jak to wygląda. Na dzień dzisiejszy jak ta droga była
robiona, bariery nie były zaprojektowane, w związku z tym musimy się zorientować jak to
wygląda w terenie. Były takie działania, jeżeli jest przepust na drodze to są oznakowania , a
jeżeli jest rów i nawet głęboki to nie da się to oznakować. Tak,  że do tematu Komisja wróci.
Komisja rozważała sprawę naprawy drogi gminnej o długości 256 m w miejscowości Psary.
W odpowiedzi Komisja przekazała iż ten odcinek drogi w roku 2018 nie jest przewidziany do
remontu. Będzie uwzględniony prawdopodobnie w roku przyszłym. Podobnie jak i inne drogi
gruntowe  na  terenie  całej  Gminy,  których  jest  jeszcze  około  100  km do  modernizacji  –
remontu. To co robi samorząd to robi bardzo dużo w ostatnich latach. Bo jeżeli wykonuje się
23  km.  Dróg  asfaltowych  to  jest  bardzo  dużo.  Idąc  tym tokiem to  jeszcze  jest  dużo  do
zrobienia.  Wpłynęło  pismo  od  mieszkańca  Łodzi   o  wprowadzenie  korekty  do  projektu
modernizacji - budowy drogi przez Grabinę, a chodzi o zjazd w kierunku Zameczka, Komisja
jasno  określiła,  że  Gmina  wykonuje  inwestycje  zgodnie  z  projektem  i  wykorzystaniem
środków  unijnych  i  w  chwili  obecnej  nie  będą  wprowadzane  żadne  zmiany.  Sprawy
podtopionych  gruntów   przy  niedrożności  melioracyjnej  mieszkańców  Zalesia,  Komisja
sprawę przekazuje do Gminnej Spółki Wodnej  celem zbadania sprawy i  jest strona co do
sprawy. 
Burmistrz Chodcza uściślił sprawę co do Programu Rewitalizacji MiG Chodecz, nie do końca
chodzi o uchybienia , czy błędy, tyko trzeba było doprecyzować sprawę z przebudową estrady
która będzie miała możliwość modernizacji w latach przyszłych i jest to doprecyzowane. To
spowodowało  zmianę  w  przeliczeniach  wskaźników.  Stąd  jest  konieczne  podjecie  nowej
uchwały,  żeby  te  wskaźniki  w  uchwale  zaktualizować.  To  tak  dla  uściślenia  przekazał
Burmistrz.
4) Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Jerzy Stempczyński wskazał iż w
okresie międzysesyjnym Komisja nie odbywała posiedzeń, w planie  na najbliższy okres jest
analiza  arkusza  organizacyjnego  szkoły  podstawowej  im.  Tadeusza  Kościuszki  oraz
przedszkola samorządowego. Jesteśmy w porozumieniu z dyrekcja tych dwóch placówek i w
najbliższym czasie po złożeniu do Urzędu projektów , Komisja niezwłocznie przystąpi do
analizy.
5) Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska – radny p. Ewa Kwiatkowska wskazała iż
Komisja odbyła jedno posiedzenie  w okresie międzysesyjnym. Komisja na tym posiedzeniu
omawiała – projekt uchwały w sprawie okręgów wyborczych, uzasadnienie do tego projektu
uchwały przedstawiała p. Wioletta Gierkowska, uzasadnienie było przygotowane w bardzo
czytelny  sposób,  jasno  przedstawione,  wiele  ciekawych  informacji  uzyskali  członkowie
Komisji . Sprawy okręgów  wyborczych, praktycznie  nie uległy zmianie , mimo to Kodeks
Wyborczy nakazuje podjęcie tej uchwały. U nas zmieniło się nazewnictwo ulic i to jest jeden
z  czynników że  taka  uchwała  jest  konieczna.  Okręgi  wyborcze  nie  uległy zmianie.  Ilość
pozostaje taka sama. Spadek jest  ogólny liczby mieszkańców, na koniec 31grudnia 2017r.



Chodecz   -  liczba  mieszkańców  to  6052  osoby.  Opinia  Komisji  co  do  tego  tematu  jest
pozytywna.  Kolejny  temat  to  opinia  do  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zasad
udzielania dotacji na wymianę źródeł ciepła. Istnieje taka możliwość otrzymania z Woj. Fun.
Ochrony Środowiska i Gosp. Wodnej w Toruniu pewnej kwoty dofinansowania , kwota co
prawda jest niewielka i pozwala na dofinansowanie w wysokości 2 tys. zł. do jednego pieca.
Jeżeli ktoś taki wniosek złoży. Ponadto Urząd Gminy ma również obowiązek dofinansować
taki wniosek również 2 tys. zł. Może to nie są duże pieniądze,  starczą  na 10 takich wniosków
w roku  2018  na  zrealizowanie.  Od  czegoś  trzeba  zacząć.  Opinia  jest  pozytywna   co  do
projektu  uchwały,  temat  ten  przedstawił  nam  p.  Robert  Drzewiecki.  Kolejny  temat  to
uchwalenie  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnym.  Gmina  ma  obowiązek
wprowadzania takiego programu co roku do końca marca. W tym roku podstawowe zapisy i
koszty  realizacji  tego  programu  nie  uległy  zmianie.  Opinia  co  do  projektu  uchwały  jest
pozytywna. W sprawach  bieżących  p. Burmistrz poinformował radnych o terminie otwarcia
Klubu Seniora.  Odczytano pismo Zarządu  M-G OSP w Chodczu  w sprawie  zwiększenia
kwoty ekwiwalentu za udział w akcjach pożarniczych i szkoleniach. Komisja Obywatelska
również co do tego tematu wydaje pozytywną opinię. Projekt uchwały w sprawie Programu
Rewitalizacji Gminy Chodecz  - sprawę przedstawił p.  Burmistrz , są to niewielkie zmiany
spowodowane  naszymi  prośbami  i  przelicznikami  wskaźników,  doprecyzowano  sprawę  .
Odczytany  został  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  i  wysokości  bonifikaty  przy
sprzedaży  nieruchomości  –  mieszkania  w  Strzygach  na  rzecz  mieszanki  która  obecnie
zamieszkuje w tym mieszkaniu.  Celem udzielenia bonifikaty jest  ukończenie prywatyzacji
zasobu mieszkalnego oraz  realizacja  zaplanowanych dochodów  Gminy.  Komisja wydała
pozytywna opinię. Wysokość bonifikaty zaproponuje komisja budżetowa. Innych wniosków
do Burmistrza i do Rady nie złożono.
Burmistrz  przekazał iż wnioski które zostały skierowane do niego z Komisji,  oczywiście
tradycyjnie zostały przekazane pracownikom merytorycznym.
Dyskusja – brak ze strony radnych jak i sołtysów.

Ad.  4. Podjęcie uchwały  w sprawie  okręgów wyborczych.   
Pani    Wioletta   Gierkowska   poproszona  przez  p.  Przewodnicząca   udzieliła

informacji w powyższej sprawie. Otóż ustawa z dnia 11.01.2018r. o zmianie niektórych ustaw
w  celu  zwiększenia  udziału  obywateli  w  procesie  wybierania,  funkcjonowania  i
kontrolowania niektórych organów zobowiązuje radę gminy do dokonania podziału gminy na
okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy w terminie 60 dni od dnia wejścia  w życie
cytowanej ustawy, tj. do dnia 1 kwietnia 2018 r.

Przy  ustalaniu  podziału  gminy  na  okręgi  wyborcze  uwzględnia  się  liczbę
mieszkańców  ujętych  w  stałym  rejestrze  wyborców  danej  gminy  na  koniec  kwartału
poprzedzającego  kwartał,  w  którym  rada  gminy  dokonuje  podziału  gminy  na  okręgi
wyborcze. Według stanu na dzień 31 grudnia 2017 r. liczba mieszkańców Miasta i Gminy
Chodecz wynosiła 6052 osoby. 
Zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.
U. z 2017 r. poz. 1875, poz. 2232 oraz z 2018 r. poz. 130), w gminach do              20 000
mieszkańców w skład rady wchodzą radni w liczbie 15.
Z  porównania  danych  o  liczbie  mieszkańców  z  art.  17  ust.  1  pkt  1  ustawy
o  samorządzie  gminnym wynika,  że  do  Rady Miejskiej  w  Chodczu  wybieranych  będzie
15 radnych, czyli ta sama ilość co według obecnie obowiązującego stanu prawnego. 



Przedstawiony Wysokiej  Radzie projekt  podziału gminy na okręgi  wyborcze,  opracowany
został  zgodnie  z  zasadami  tworzenia  okręgów  wyborczych  wynikających  z  art.  417-419
Kodeksu wyborczego, to znaczy: w każdym okręgu wyborczym tworzonym dla wyboru rady
wybierany będzie 1 radny. 
Proponowany podział na okręgi wyborcze nie narusza generalnej reguły, że o ilości mandatów
decyduje  liczba  mieszkańców  przypadająca  na  1  mandat  (norma  przedstawicielstwa),
stanowiąca naczelną zasadę równości wyborów, zapisaną w art. 369 Kodeksu wyborczego.
Normę przedstawicielstwa oblicza się  przez podzielenie  liczby mieszkańców gminy przez
liczbę radnych. Wynosi ona 403,47 osób. 
W przedstawionym podziale gminy na okręgi wyborcze uwzględniono zasadę, że okręgiem
wyborczym jest jednostka pomocnicza gminy, sołectwo.
Jednostki pomocnicze gminy łączono w celu utworzenia okręgu wyborczego lub dokonano jej
podziału na dwa lub więcej okręgów wyborczych, jeżeli wynikało to                             z
konieczności zachowania jednolitej normy przedstawicielstwa.
We  wstępnym  etapie  dokonywania  podziału  gminy  na  okręgi  wyborcze,  niezbędne  było
ustalenie,  czy poszczególne  jednostki  pomocnicze  gminy spełniają  kryteria  umożliwiające
utworzenia w nich okręgu wyborczego. Zgodnie z art. 419 § 2 pkt 1 Kodeksu wyborczego
obliczono ułamki liczby mandatów przypadające dla jednostek pomocniczych dzieląc liczbę
mieszkańców jednostki przez jednolitą normę przedstawicielstwa. Następnie ułamki liczby
mandatów równe lub większe od 0,5 zaokrąglono w górę do liczby całkowitej. 
W  związku  z  podjętymi  na  podstawie  ustawy  z  dnia  1  kwietnia  2016  r.  o  zakazie
propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów
i urządzeń użyteczności  publicznej  (Dz.  U. z  2016 r.  poz.  744 oraz z 2017 r.  poz.  1389)
uchwałami Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie zmiany nazw ulic położonych w mieście
Chodecz konieczne jest dokonanie aktualizacji nazw ulic w granicach okręgu wyborczego
nr 1 z ul. Trzydziestolecia PRL na ul. Słoneczną, w granicach okręgu wyborczego nr 5 z ul.
19 stycznia na ul. Kujawską oraz w granicach okręgu wyborczego nr 4 z ul. I Armii Wojska
Polskiego na ul. Wojska Polskiego.
Wykaz jednostek pomocniczych z liczbą mieszkańców, obliczonym pomocniczo 
współczynnikiem liczby mieszkańców przypadających na 1 mandat w jednostce, liczbę 
mandatów radnych przypadających w jednostce pomocniczej zawiera tabela stanowiąca 
załącznik nr 1 do uzasadnienia.   
Mapa  Miasta  i  Gminy  Chodecz  z  naniesionymi  ułamkami  mandatów  przypadającymi  na
sołectwa stanowi załącznik nr 2 do uzasadnienia.  
Podział  Miasta  i  Gminy  Chodecz  na  okręgi  wyborcze  z  uwzględnieniem  danych:
nr okręgu wyborczego, granice okręgu wyborczego, liczbę mieszkańców okręgu wyborczego,
okręgowy  współczynnik  normy  przedstawicielstwa  oraz  liczbę  wybieranych  radnych
w okręgu przedstawia tabela stanowiąca załącznik nr 3 do uzasadnienia.  

 
Mapa  Miasta  i  Gminy  Chodecz  z  podziałem  na  okręgi  wyborcze  oraz  naniesionym
współczynnikiem normy przedstawicielstwa w każdym okręgu wyborczym stanowi załącznik
nr 4 i nr 4a do uzasadnienia.  
Podział  Miasta  i  Gminy  na  okręgi  wyborcze  należy  do  kompetencji  Rady  Miejskiej
w Chodczu, dlatego też mając na uwadze powyżej wskazane okoliczności, podjęcie uchwały
jest w pełni uzasadnione.
Niniejszy  projekt  uchwały  konsultowany był  z  Dyrektorem Delegatury  Krajowego  Biura
Wyborczego  we  Włocławku,  komisjami  rady,  podano  go  do  publicznej  wiadomości,
zamieszczając  jego  treść  z  uzasadnieniem  na  stronie  internetowej  Biuletynu  Informacji
Publicznej   Miasta  i  Gminy  Chodecz  oraz  wywieszono  informację  na  tablicy  ogłoszeń
tutejszego Urzędu.



Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska jak wcześniej mówiła Przewodnicząca 
Komisji Obywatelskiej  podczas składania sprawozdania z prac w okresie międzysesyjnym, 
opinia  tejże Komisji jest pozytywna.
Dyskusja – brak, zgłoszeń nie było.
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie okręgów  wyborczych. 
Po odczytaniu poddała projekt  uchwały  pod głosowanie . Za głosowało 14 radnych, przeciw 
-0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła że uchwała Nr XL/263/18 w 
sprawie okręgów  wyborczych  została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu
Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz na lata 2017-2023”.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  o  przedłożenie  informacji  w  tej  sprawie  Pana
Burmistrza .
Burmistrz  Chodcza  przekazał,  iż  tak  jak  już  było  mówione  w  moim  sprawozdaniu  i
sprawozdaniach  Przewodniczących  Komisji   p  Feliniaka  i  p.  Kwiatkowskiej  tylko
doprecyzuje, iż sprawa przyjęcia nowej uchwały wynika ze zmian opisów co do dostosowania
i przebudowy  estrady w Chodczu  z czego wynikają nowe wskaźniki  i po prostu musimy
dostosować  to, uchwałą taka jest procedura , co w końcu  pozwoli na zaakceptowanie  tego
Programu przez   Urząd Marszałkowski  i  będzie  mógł   Urząd Marszałkowski  rozpisywać
konkursy w których my chcemy startować szczególnie na świetlice wiejskie. To cała sprawa.
Opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej jest pozytywna wskazał Przewodniczący
jak wcześniej  przekazywał w swoim sprawozdaniu. 
Dyskusja – brak, radni nie wnosili uwag.
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie
przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz na lata 2017-2023”.
Po odczytaniu uchwały Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za
głosowało  14  radnych,  przeciw  -0,  wstrzymało  -0.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej
stwierdziła że uchwała Nr XL/264/18  zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia „Lokalnego
Programu  Rewitalizacji  Miasta  i  Gminy  Chodecz  na  lata  2017-2023”   została  podjęta
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6. Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikaty
przy sprzedaży  nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze  bezprzetargowej  na  rzecz
dotychczasowego najemcy.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna   Twardowska   poprosiła  p.  Burmistrza  o
przedłożenie przedmiotowej sprawy.
Burmistrz Chodcza przedłożył, iż do Urzędu wpłynęło pismo mieszkanki Gminy Chodecz ,
która zajmuje mieszkanie komunalne z prośba o wykup tego mieszkania . Gmina zgodnie z
procedurą przeprowadziła -  zleciła rzeczoznawcy majątkowemu  wycenę tego mieszkania.
Zgodnie  z  procedura  przekazano  do  zaopiniowania  do  Komisji  Rady  Miejskiej  celem
ustalenia tej  bonifikaty.  I  teraz jest  kwestia  tej  bonifikaty którą radni podczas głosowania
ustalą.



Przewodniczący jeszcze raz przedstawił iż opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej
jest  pozytywna  wskazując   na  20  %  bonifikatę   przy  sprzedaży  mieszkania.  Tendencją
samorządu jest to, aby jak największa część mieszkań komunalnych została sprzedana.
Dyskusja – radni nie podejmowali dyskusji co do tego tematu.
Przewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.  Po
odczytaniu  poddała  uchwałę  pod  głosowanie.  Za  głosowało  –  14  radnych,  przeciw  -0,
wstrzymało – 0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała  Nr XL/265/18 w
sprawie   ustalenia  warunków  udzielania  i  wysokości  bonifikaty  przy  sprzedaży
nieruchomości  lokalowej mieszkalnej w drodze  bezprzetargowej  na  rzecz dotychczasowego
najemcy została podjęta. 

Ad.  7. Podjęcie  uchwały   w  sprawie   przyjęcia  zasad  udzielania  dotacji  celowej  na
dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w roku 2018 i ograniczenia niskiej emisji na
terenie Miasta  i Gminy Chodecz w ramach programu EKOPIEC 2018 realizowanego przez
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu.
Przewodnicząca  Ray Miejskiej  poprosiła  p.  Drzewieckiego  o  przedłożenie   informacji  w
przedmiotowej sprawie.

P.  Robert  Drzewiecki  wskazał  ,  iż  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  i
Gospodarki  Wodnej  w  Toruniu  ogłosił  dotacyjny  Program  priorytetowy  EKOPIEC  2018
skierowany do jednostek  samorządu terytorialnego,  Program ten  ma na celu  ograniczenie
niskiej  emisji poprzez wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i
lokalach  mieszkalnych,  Warunkiem  koniecznym  niezbędnym  do  uzyskania  dotacji  z
Funduszu  w  wysokości  2000  zł  jest  udzielenie  równocześnie  dotacji  przez  gminę,  w
wysokości  minimum  2  000  zł  do  wymiany  jednego  źródła  ciepła  w  jednym  budynku
mieszkalnym jednorodzinnym lub lokalu mieszkalnym. 
Zgodnie z zapisem art,7 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(Dz. U. z 2017 r. poz. 1875 z p62n. zm.) zadania własne gminy obejmują sprawy m.in. z
zakresu ochrony Środowiska i przyrody oraz gospodarki wodnej.
Finansowanie ochrony Środowiska i gospodarki wodnej, zgodnie z zapisem art, 403 ust. 5
ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r, Prawo ochrony Środowiska (Dz, U. z 2017 r. poz. 519 z
późn, zm,), może polegać na udzielaniu dotacji celowej z budżetu gminy na finansowanie lub
dofinansowanie  kosztów  inwestycji  podmiotów  niezaliczanych  do  sektora  finansów
publicznych, w tym osób fizycznych czy wspólnot mieszkaniowych.
Celem  realizacji  uchwały  jest  umożliwienie  mieszkańcom  pozyskiwania  Srodk6w
finansowych  na  zadania  z  zakresu  ochrony  Środowiska.  Przewiduje  się,  iż  mieszkańcy
chętniej  będą  przeprowadzali  inwestycje  prowadzące  do  poprawy stanu Środowiska,  jeśli
będą mogli korzystać z dofinansowania udzielanego przez gminę.
Opinię  w przedmiotowej  sprawie  przedłożyła  radna  Ewa Kwiatkowska  ,  Przewodnicząca
Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska i wskazała iż jest pozytywna .
Dyskusja – brak, radni nie podejmowali dyskusji w tym temacie.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej   odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zasad
udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w roku 2018 i
ograniczenia  niskiej  emisji  na  terenie  Miasta   i  Gminy  Chodecz  w  ramach  programu
EKOPIEC  2018  realizowanego  przez  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  i
Gospodarki Wodnej w Toruniu. Po odczytaniu poddała projekt pod głosowanie. Za głosowało
14 radnych,  przeciw -0,  wstrzymało  -0.   Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła  ,  że
uchwała  Nr  XL/266/18  w  sprawie  przyjęcia  zasad  udzielania  dotacji  celowej  na
dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w roku 2018 i ograniczenia niskiej emisji na



terenie Miasta  i Gminy Chodecz w ramach programu EKOPIEC 2018 realizowanego przez
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu została podjęta.

 Ad.  8. Podjęcie  uchwały   w  sprawie   przyjęcia    „Programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w
roku 2018”.   
O  informację  w  powyższym  temacie  Przewodnicząca  Rady  poprosiła  p.  Drzewieckiego
Roberta.
Pan Drzewiecki wskazał, iż zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt , obowiązkiem Gminy jest
przyjęcie  corocznego  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganiu
bezdomności zwierząt na terenie Gminy. Program podlega opiniowaniu przez Powiatowego
Lekarza Weterynarii  , Gmina co do tego programu , taką  pozytywną opinię otrzymała w
związku z tym nic nie stoi na przeszkodzie aby ten program przyjąć.
Opinia Komisji Obywatelskiej jest pozytywna wskazała Przewodnicząca tej Komisji radna E.
Kwiatkowska.  
Dyskusja – brak, radni w tym temacie nie podnosili dyskusji.
Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały  w sprawie  przyjęcia   „Programu
opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie
Miasta i Gminy Chodecz w roku 2018”.   
Po odczytaniu projektu uchwały została poddana pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych,
przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr XL/267/18 w
sprawie   przyjęcia    „Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 2018” została podjeta.   

Ad.  9. Podjęcie  uchwały   w  sprawie   ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla
członków  ochotniczych  straży  pożarnych  za  uczestnictwo  w  działaniach  ratowniczych  i
szkoleniach pożarniczych.

Informację  w  powyższej  sprawie  przedstawił   p.  Chyziński  Janusz  ,  wskazał  iż
zgodnie z art. 28 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej
(Dz. U. z 2017r. poz. 1169 ze zm.) Rada  Miejska  ustala wysokości ekwiwalentu za udział w
działaniu ratowniczym lub  szkoleniu pożarniczym członkom ochotniczej straży pożarnej, z
tym że  wysokość  ekwiwalentu   nie  może przekraczać  1/175 przeciętnego wynagrodzenia
ogłoszonego  przez  Prezesa  GUS  w  Dzienniku  Urzędowym    Rzeczpospolitej  Polskiej
,,Monitor Polski’’ na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o  emeryturach i
rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz.U. z 2017r. poz. 1383 i1386 ze zm.) przed
dniem  ustalenia  ekwiwalentu,  za  każdą  godzinę  udziału  w  działaniu   ratowniczym  lub
szkoleniu pożarniczym.

Uchwała nr XL/268/18 Rady Gminy W Chodczu z dnia 23 marca 2018 r. w sprawie
ustalenia wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych
za uczestnictwo w działaniach   ratowniczych i szkoleniach pożarniczych, ustala członkom
ochotniczej straży pożarnej wysokość ekwiwalentu za uczestnictwo w działaniu ratowniczym
w wysokości 74% z 1/175 przeciętnego  wynagrodzenia oraz za uczestnictwo w szkoleniu w
wysokości 20,55% z 1/175 przeciętnego wynagrodzenia.

Ustalenie  wysokości  za pomocą wskaźnika powoduje automatyczną waloryzację  w
rytm  aktualizujących  się   komunikatów  Prezesa  GUS.  Działanie  takie  jest  niezgodne  z
dyspozycją art. 28 ust. 2 w związku z art. 28 ust.  1  ustawy  o  ochronie
przeciwpożarowej.  Skutkiem uchwalenia uchwały będzie utrzymanie podstawy   prawnej dla
wnioskowania  przez  członków  OPS  o  wypłatę  ekwiwalentu  z  budżetu  gminy  oraz
umożliwienia  ustalenia przejrzystych zasad naliczania i wypłacania tego ekwiwalentu.



Miasto i Gmina,  zgodnie z art.  32 ust.  2 i  3 ustawy o ochronie przeciwpożarowej
ponosi koszty wyposażenia, utrzymania, wyszkolenia i zapewnienia gotowości bojowej OSP
oraz  koszty  bezpłatnego  umundurowania,   ubezpieczenia  członków  OSP  i  kosztów
okresowych badań lekarskich. Członek OSP, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub
szkoleniu  pożarniczym  organizowanym  przez  Państwową  Straż  Pożarną   otrzymuje
ekwiwalent  pieniężny.  Wysokość  ekwiwalentu  ustala  rada  gminy  w  drodze  uchwały.
W wyroku  Sądu Najwyższego z dnia 13 maja 2009 r. I UK 351/08, lex nr 515410 uznano, iż
udział w akcjach   ratowniczych uprawniający do otrzymania tak ustalonego ekwiwalentu, nie
może  być  uznany  za  pracę   zarobkową,  ze  względu  na  szczególny  społeczny  charakter
funkcjonowania  OSP.  Ekwiwalent  stanowi   równoważnik  wkładu  wniesionego  na  rzecz
ochrony przeciwpożarowej przez strażaka OSP uczestniczącego  w działaniach ratowniczych
lub  szkoleniu,  w  postaci  czasu,  wysiłku,  zdrowia.  Ekwiwalent  nie  jest  natomiast
równoważnikiem utraconego wynagrodzenia.
Przewodnicząca  Komisji  Obywatelskiej  i  Ochrony  Środowiska  p.  Ewa  Kwiatkowska
przedstawiła  opinie  w tej  sprawie i  stwierdziła  iż  jest  pozytywna.  W tej  sprawie również
opinię  wydała  Komisja  Budżetu  i  Finansów,  Przewodniczący  p.  Grzegorz  Makowiecki
stwierdził, że opinia jest również pozytywna.
Dyskusja – brak, radni nie podnosili dyskusji  w tej sprawie.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poddała  powyższy  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  Za
głosowało  14  radnych,  przeciw  -0,  wstrzymało  -0  .  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej
stwierdziła,  że  uchwała  Nr  XL/268/18  w  sprawie   ustalenia  wysokości  ekwiwalentu
pieniężnego  dla  członków  ochotniczych  straży  pożarnych  za  uczestnictwo  w  działaniach
ratowniczych i szkoleniach pożarniczych została podjęta.

Ad. 10.  Interpelacje i zapytania  radnych.
W punkcie tym radni nie zgłaszali interpelacji jak również zapytań.

Ad. 11.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
Przewodnicząca wskazała iż odczyta pismo w sprawie drogi wojewódzkiej nr 269, jest to
odpowiedź Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego na stanowisko- petycję  Rady
Miejskiej i mieszkańców przesłaną w miesiącu styczni tego roku. Treść stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. Jest również ogłoszone na stronie oficjalnej Urzędu Miasta i Gminy
Chodecz.
Jest to odpowiedź na ta naszą petycje przesłaną do Marszałka Województwa. Droga będzie.
Radny Jerzy Stempczyński wskazał, iż jak wynika z treści tego pisma to droga Wojewódzka
będzie ale dopiero w następnej kadencji i może w roku 2023. Będzie to zadanie wykonywane
etapami ponieważ jest to droga przechodząca przez kilka Gmin.

Burmistrz Chodcza w woli uściślenia wskazał, iż my jesteśmy objęci zgodnie z pismem i
faktem odnośnie  numeracji  odcinka  tej  drogi  przynależącej   do  naszej  Gminy droga jest
liczona od Szczerkowa w kierunku Kowala nie odwrotnie i jesteśmy zawarci w tym odcinku
numeracji 33- 59 nasz odcinek drogi aby ta numeracja została zapamiętana. To jest odcinek
od miejscowości Cett  do Kowala. 
Sołtys Anna Adryjańczyk wskazała,  że w jej sołectwie budowa drogi się oddala tak długo, a
co dopiero droga wojewódzka, też jest odwlekana .
Burmistrz wskazał iż niech będzie zapisane stanowisko Sołtys p. Adryjańczyk, która po raz
kolejny na sesji Rady Miejskiej w Chodczu podejmuje temat taki, że jest pokrzywdzona że
nie będzie miała drogi. Burmistrz specjalnie w swoich wystąpieniach co sesja  podkreśla , że



projekt na przebudowę I i II  linii Mstowa  razem ze Strzyżkami jest przygotowany  przez
Gminę już przez dwa lata. To nie jest taka sama sytuacja jak przy drodze wojewódzkiej bo oni
projektu nie maja , natomiast my projekt mamy z ważnym i prawomocnym pozwoleniem na
budowę.  Natomiast  nie  będziemy  budować   tej  drogi  ze  środków  własnych,  ponieważ
możemy pozyskać 63% środków z zewnątrz co na nas czeka. Z tego co zapewnia Marszałek
trwają prace nad regulaminem konkursu. Jeżeli Marszałek niczego nie przedłuży, to konkurs
zostanie ogłoszony do końca maja na przebudowy dróg  w ramach  PROW-u. Drogami w
naszej Gminie będą drogi I i II linia Mstowa oraz Strzyżki. A Burmistrz mówi to specjalnie ,
bo w zeszłym tygodniu Burmistrz miał wizytę kilku mieszkańców miejscowości  Mstowo,
którzy wprost powiedzieli, że sołtysi bez nazwisk , że sołtysi ich informują ,że ta droga nie
będzie robiona. Burmistrz przekazał, aby sołtysi nie wprowadzali mieszkańców w błąd , bo ta
droga robiona będzie , lecz trudno wskazać termin, czy to będzie sierpień, czy październik
bądź listopad tego roku, lub Urząd Marszałkowski nie ogłosi tego konkursu to będzie robiona
od  marca  przyszłego  roku,  ale  zrobiona  będzie,  dlatego,  że  tych  pieniędzy  Urząd
Marszałkowski  nie  może  oddać  komuś  lub  przesunąć  na  inne  cele  ponieważ  w  ramach
PROW-u  jest  to  niemożliwe.  Teraz  jesteśmy  na  etapie  takim  że  został  zaakceptowany
regulamin przez Ministerstwo Rolnictwa. I to jest klucz żeby tą sprawę puścić sprawę dalej w
obieg.  Burmistrz  sądzi  że  teraz  nie  może  już   ktokolwiek  zwlekać  .  Natomiast  Urząd
Marszałkowski podpisując umowę partnerską o współpracy  i przejęciu środków z Komisji
Europejskiej musi się wywiązać pewnymi wskaźnikami i te pieniądze muszą zostać wydane.
Te pieniądze zostaną wydane na tę drogę – trzy odcinki  w ramach jednego projektu. Tylko
czy ta droga zostanie rozpoczęta w roku 2018 czy w roku 2019?  To  Burmistrz na to pytanie
nie umie odpowiedzieć.
Sołtys Anna Adryjańczy powiedziała iż z pełnym szacunkiem do p. Burmistrza, ale tak ładnie
Pan mówi, a ta decyzja jest odwlekana w czasie, teraz nawet jak ZGK jeździe śmieciarką to
nawet nie może przejechać, z tego względu że drogi w tym sołectwie są nieprzejezdne.
Burmistrz wskazał iż sołectwo Mstowo nie jest jedynym sołectwem, które ma fatalne drogi po
dużych mrozach w czasie roztopów to w tej chwili trwa kolejna faza roztapiania się podłoża, 
Jest kilka dróg w naszej Gminie które są czasowo nie przejezdne, czasami to wypada jeden
dzień  a  czasami  dwa.  Staramy się  w niektórych  przypadkach  dowozić  doraźnie  dowozić
kruszywo. W Pani Sołectwie, jak Pani zauważyła że w II linii Mstowa zostało dowiezione
bardzo duże ilości kruszywa żeby drogę tą II linię udrożnić. Tez nie jest tak, że czekając na
ogłoszenie konkursu na przetarg i na budowę drogi zostawiamy mieszkańców z problemem
żeby sobie przechodzili na pieszo do jakiej drugiej drogi gminnej. Nie zostawiamy tego tylko
pomagamy  mieszkańcom,  aby  mogli  przejechać  bądź  inny  transport  mógł  przejechać.
Najgorszy odcinek koło p. Górskiej w Mstowie też został utwardzony i przejezdność istnieje.

Sołtys p. Adryjańczyk wskazała, iż jak się jest gospodarzem sołectwa to o te swoje drogi
trzeba się upominać, tak aby nie były cztery lata jałowej pracy w sumie to sa najważniejsze
sprawy i priorytetowe.

Burmistrz wskazał iż nie może zrozumieć porównania budowy drogi w sołectwie z budową
drogi wojewódzkiej. Taki porównywanie na obradach sesji Rady Miejskiej w Chodczu to jest
nie tak. Porównania to można sobie stosować literackie z przelaniem myśli na papier i to
niech przenoszą poeci.  Burmistrz informuje że ta droga we Mstowie będzie wybudowana



maksymalnie w 2019 roku, natomiast droga wojewódzka może w roku 2023 i to jest taka
różnica.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  podziękowała  Panu  Burmistrzowi  za  takie  bardzo
szczegółowe  wyjaśnienie  sprawy budowy-modernizacji  drogi  we  Mstowie,  nie  jest  to  ze
strony Burmistrza jakieś zwlekanie, są to etapy dochodzenia do jakiejś  decyzji i pozwoleń.
Radna Kwiatkowska Ewa podziękowała za ponowne zwrócenie  się  do Zarządu Dróg tej
drogi powiatowej ul. Kujawskiej z dojazdem do Placu Kościuszki , walczymy już z tym od
dość dawna, wniosek ponownie został skierowany za co Komisja bardzo dziękuje.  

Przewodnicząca przedłożyła iż przyszło sprawozdanie  z działalności Kujawsko-Pomorskiej
Izby Rolniczej  w 2017r.  To sprawozdanie  znajduje  się  w dokumentach  Rady Miejskiej  i
zainteresowane osoby mogą się zapoznać, ponadto to sprawozdanie zostanie przekazane na
posiedzenie do Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej.
Ponadto Przewodnicząca przekazała  iż  wpłynęło  pismo Wojewody Kuj.  Pom. w sprawie
zmiany treści oświadczeń majątkowych dla  radnych o czym radni zostali już poinformowani
i  druki  otrzymali.  Przewodnicząca  przypomniała  o  złożeniu  przez  radnych  oświadczeń
majątkowych do końca kwietnia br.
Ponadto  przypomniała  o  zaproszeniu   w dniu  28  marca  br.  na  uroczyste  otwarcie  Klubu
Seniora  na  które  jest  zaproszony  Pan  Wojewoda,  oraz  przybędą  jeszcze  inni  oficjele,
wszystkie organizacje pozarządowe, wszystkich zapraszamy.
Sołtys Krzysztof Kucharskie była mowa o drodze na Trzeszczonie, jednakże w roku zeszłym
sołtys  wskazywał o połataniu występujących dziur,  tak zostały połatane że zrobiły się  do
niczego  i  wielkości  połowy stołu,  i  cały czas  się  to  wszystko  kruszy.  Doszedł  sołtys  do
wniosku że na tej drodze została położona jedna warstwa asfaltu , cieniutka warstwa, jeżeli
nie zostanie  położona druga warstwa to ten asfalt  za  cztery lata  pokruszy się całkowicie.
Druga sprawa to jest wataha psów w naszej Gminie, ustalił sołtys swoimi sposobami, że te
wszystkie psy pochodzą z pierwszego zabudowania za lasem w stronę na Dąbrowice. Psy
kilka razy  przepędzałem ze swojego gospodarstwa, atakowały jelenia, sarny atakują, to jest
wataha psów od małych do bardzo dużych. Jest to wataha po kilkanaście psów. Należy z tą
sprawą coś zrobić.
Sołtys Grzelak Józef  wskazał iż ta droga od Chodcza do Sobicze w lesie to jednak te pobocza
są bardzo mało utwardzone, Zarząd Dróg Powiatowych absolutnie się do tego zadania nie
przyłożył.  Przewodnicząca  Rady Miejskiej  wskazała  iż  pójdą  wnioski  z  Komisji  Rolnej  i
Infrastruktury do Powiatowego Zarządu Dróg w tej  sprawie, aby we wnioskach napisać o
naprawę poboczy przy drodze powiatowej.

Sołtys Łukaszewicz Szymon wskazał iż przy drogach  powiatowych  są wycinane krzewy po
drugiej stronie rowu od pól, a drzewa przy drodze pozostawiają, czemu ma to służyć i w
jakim celu jest to wykonywane.

Radny  Wiesław  Feliniak   wskazał,  iż  chce  delikatnie  skontrować  wypowiedź  p.  Sołtys
Mstowa, otóż że Pan Burmistrz zrobi drogę to mieszkańcy podziękują, szesnasty rok radny
zasiada w radzie , ani razu oficjalnie nikt nie przyszedł na sesję i nie powiedział cyt. „dziękuję
Panie Burmistrzu że uratował nam Pan życie , naprawił drogę  i przejazd jest dogodny. Wręcz
w trakcie  jest  wiele  doszukiwań złego  wykonywania  dróg przez  mieszkańców.  To działa



konkretnie odwrotnie. Ludzie tak nie do końca rozumieją jak i również Pani Sołtys. Skoro
Rada  przeznaczyła w budżecie Gminy na ten rok  środki na modernizacje drogi w Mstowie,
są pozytywne opinie co do tego, złożony jest wniosek. To już nie zależy od Rady, Burmistrza,
a Pani na każdej sesji powtarza, bo nie będzie drogi, tak się nie da.

Radny Kluzik Bohdan jak się  rozpocznie  budowa tej  drogi  to  dopiero będzie  Pani  miała
problem, przyjdą mieszkańcy  i będą mieli uwagi i wiele innych niezadowolonych sytuacji
jeszcze  nigdy  się  tak  nie  zdarzyło,  jeżeli  weszły  maszyny  aby   modernizacja  szła  bez
problemu. Każda jedna droga jest budowana i występują problemy z mieszkańcami przy tej
drodze. Maszyny weszły i ludzie mieli pretensje.

Przewodnicząca Rady powiedziała iż cały czas jest nieporozumienie o to słowo odwlekana,
Pani Sołtys mówi że modernizacja drogi jest odwlekana, ale tak nie jest tylko powoli to idzie
do przodu, tylko to trzeba czasu, odwlekana to jest droga wojewódzka od dwunastu lat. A w
naszej Gminie jeżeli ktoś nie widzi ile jest zrobione, jak jest zrobione, jak bardzo dużo dróg
jest wykonanych, to chyba wykazuje złą wolę  albo nie chce widzieć.

Ad. 12.  Zakończenie  obrad  sesji.
Skoro  nikt  już  z  Szanownych  Państwa  nie  zgłasza  wniosków,   Przewodnicząca
wypowiedziała  zamykam  czterdziestą  sesję   Rady  Miejskiej  w  Chodczu  i  dziękuję  za
przybycie.” Poprosiła Przewodnicząca Rady  wszystkich obecnych na sali o pozostanie po
obradach tj. sołtysów i radnych.

Przewodniczący
  Rady Miejskiej

Anna Twardowska


